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3666/2012. 

J e g y z ő k ö n y v 
 

Készült: Heves város Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. február 16-án (csütörtök) 

16.00 órai kezdettel megtartott rendkívüli üléséről.  

 

Az ülés helye: Heves Városháza 204-es tanácskozó terme 

 

Jelen vannak: Deli Miklós, Kis Tamás, Kozma Tamás, Krusper Éva, Szedlák Szabolcs 

képviselők                       

                       Csáki Zsigmond polgármester 

Balázs Ferenc alpolgármester 

            Dr. Nagy Sándor Pénzügyi Bizottság elnöke 

                       Török János Oktatási és Szociálpolitikai Bizottság elnöke 

                       Vona László Jogi és Ügyrendi Bizottság elnöke  

                       Sárándi István Városfejlesztési Bizottság elnöke 

  Sveiczer Sándor tanácsnok 

            Szabó Sándor címzetes főjegyző 

                       Fehérné Kovács Katalin aljegyző 

  Dr. Balázs Éva irodavezető 

                       Ecsegi Gábor csoportvezető 

            Kozmáné Derda Edit pályázati referens 

            dr. Zemlényiné Bíró Judit intézményi referens 

           Czók Zsolt HEVA Kft. ügyvezetője 

           Együd László Eötvös József Középiskola, Szakiskola és Kollégium igazgatója 

           Rózsa Sándor HVNOI igazgatója 

          Mengyi Norbert HVNOI gazdasági vezető  

         Battáné Pétervári Éva könyvvizsgáló 

          Molnár Ferenc RNÖ elnöke 

          Balog Lajos RNÖ tagja 

          Gyarmati Lászlóné HCK elnöke 

                 

                 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Köszöntötte a megjelenteket. A Képviselő-testület ülésén jelenlévő képviselők száma a jelenléti 

ív alapján 12 fő.  Az ülés határozatképes.  A mai napon nyílt ülés keretében 4 napirend kerül 

tárgyalásra. Kérte a képviselő-testületet, hogy 4. napirendi pontként vegyék fel Sürgősségi 

indítvány értékpapír értékesítésből származó bevétel felhasználásának engedélyezéséről szóló 

indítványt.  

 

 

Napirend: 

 

 NAPIRENDI JAVASLAT BETERJESZTŐ 

1/ Indítvány „Zenekultúra Fejlesztéséért Alapítvány” 

megszüntetése tárgyában 

HATÁROZAT-EGYSZERŰ TÖBBSÉG 

 

Csáki Zsigmond 

polgármester 
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2/ Indítvány az Eötvös József Középiskola, Szakiskola és 

Kollégium fenntartó váltása lehetőségének tárgyában  

HATÁROZAT-EGYSZERŰ TÖBBSÉG 

 

Csáki Zsigmond 

polgármester 

Török János 

bizottsági elnök 

 

3/ Indítvány Heves Város Önkormányzata 2012. évi 

költségvetésének elfogadása tárgyában (I. forduló) 

HATÁROZAT - EGYSZERŰ TÖBBSÉG 

 

Csáki Zsigmond 

polgármester 

4/ Sürgősségi indítvány értékpapír értékesítésből származó 

bevétel felhasználásának engedélyezéséről 

HATÁROZAT-EGYSZERŰ TÖBBSÉG 

 

Csáki Zsigmond 

polgármester 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérte a képviselő-testület tagjait, hogy szavazzanak a napirendek elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület 11 igen szavazattal - 1 fő nem vett részt a szavazásban - elfogadta a 

napirendi javaslatot.  

 

 

Napirendek tárgyalása 

 

 

1./ napirendi pont tárgya: Indítvány „Zenekultúra Fejlesztéséért Alapítvány” megszüntetése 

tárgyában 

 

Beterjesztő: Csáki Zsigmond polgármester 

 

 

Hozzászólások 

 

 

Török János bizottsági elnök 

 

Az Oktatási és Szociálpolitikai Bizottság megtárgyalta az indítványt és egyhangúan 

elfogadásra javasolja.  

 

Vona László bizottsági elnök 

 

A Jogi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta az indítványt és 4 igen szavazattal elfogadásra 

javasolja a testületnek. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérte a Képviselő-testület tagjait, hogy szavazzanak a határozati javaslatról.  
 



53 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 12 igen szavazattal – egyhangúan - a 

következő határozatot hozta: 

 

 

 

14/2012. (II. 16.) önkormányzati határozat 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 

„Zenekultúra Fejlesztéséért Alapítvány” megszüntetéséről 

szóló indítványt megtárgyalta és az alábbi határozatot 
hozta: 

 

A Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 

jövőben nem tudja támogatni a Zenekultúra Fejlesztéséért 

Alapítványt, mert céljainak megvalósításában lehetetlenné 

vált. 

Heves Város Önkormányzata nem ellenzi az alapítvány 

megszüntetését.  

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

felhatalmazza Heves Város Polgármesterét ennek közlésére a 

Heves Megyei Főügyészség felé.  

 

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

Határidő: 2012. február 29. 

     

 

 

2./ napirendi pont tárgya: Indítvány az Eötvös József Középiskola, Szakiskola és Kollégium 

fenntartó váltása lehetőségének tárgyában  

 

Beterjesztő: Csáki Zsigmond polgármester és Török János bizottsági elnök 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Felhívta a Képviselő-testület figyelmét, hogy ez egy elvi nyilatkozat. Döntésre a szakértői 

vélemények birtokában kerül sor.   

 

 

Hozzászólások 

 

 

Sárándi István bizottsági elnök 

 

A Városfejlesztési Bizottság megtárgyalta az indítványt és 5 igen szavazattal elfogadásra 

javasolja az” A” határozati javaslatot. 
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Vona László bizottsági elnök 

 

A Jogi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta az indítványt és 4 igen szavazattal elfogadásra 

javasolja az „A” határozati javaslatot. 

 

Török János bizottsági elnök 

 

Az Oktatási és Szociálpolitikai Bizottság megtárgyalta az indítványt és 4 igen és 1 tartózkodás 

mellett elfogadásra javasolja az „A” határozati javaslatot. 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta az indítványt és egyhangúan elfogadásra javasolja az „A” 

határozati javaslatot. 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérte a Képviselő-testület tagjait, hogy szavazzanak az „A” határozati javaslatról.  
 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 12 igen szavazattal – egyhangúan - a 

következő határozatot hozta: 

 

15/2012. (II. 16.) önkormányzati határozat 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Eötvös 

József Középiskola, Szakiskola és Kollégium fenntartó 

váltásához elvben hozzájárul.  

Felhatalmazza a város polgármesterét, hogy az 

előkészítéssel kapcsolatos szakértői egyeztető tárgyalásokat 

a Tiszáninneni Református Egyházkerület elnökségével 

folytassa le. A szakértői egyeztetések eredményéről 

folyamatosan tájékoztassa a Képviselő-testületet. 

 

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester 

  Szabó Sándor címzetes főjegyző 

Határidő: végrehajtásra azonnal, 

                 jelentéstételre 2012. április 25-i testületi ülés 

 

 

 

3./ napirendi pont tárgya: Indítvány Heves Város Önkormányzata 2012. évi 

költségvetésének elfogadása tárgyában (I. forduló) 

 

Beterjesztő: Csáki Zsigmond polgármester 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Szóbeli kiegészítésként elmondta, hogy a költségvetés első olvasata azt a célt szolgálja, hogy a 

végleges költségvetés irányvonalait meghatározza a testület. Felhívta a figyelmet, hogy több 



55 

 

olyan jogszabály nem született még meg, amely befolyásolhatja a költségvetést. A költségvetés 

tervezésekor a hivatal dolgozói a jogszabályi előírásoknak megfelelően törekedtek az 

egyensúlyi költségvetés kidolgozására. Elmondta, hogy korábban megegyezett a testület, hogy 

elsődlegesnek tartják, hogy a közalkalmazotti és köztisztviselői bérek kiutalásra kerüljenek, 

illetve a már folyamatban lévő európai uniós pályázatok megvalósuljanak.   

 

 

Kérdések 

 

 

Sveiczer Sándor képviselő 

 

Tudomása szerint Heves város ellen három adósságrendezési eljárást indítottak. Információt 

kért az adósságrendezési eljárásokkal kapcsolatosan.  

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Elmondta, hogy a Bolax Kft. visszavonta a Heves város ellen benyújtott adósságrendezési 

eljárást. A Pensio 2002 Kft. szünetelteti az eljárást. A Styl kezdeményezte az adósságrendezési 

eljárás megindítását Heves város ellen, azonban Heves város kifogással élt, és a bíróság nem 

indította meg az eljárást. 

 

 

Hozzászólások 

 

 

Vona László bizottsági elnök 

 

A Jogi és Ügyrendi Bizottság megtárgyalta az indítványt és 4 igen szavazattal elfogadásra 

javasolja a határozatot a testületnek. 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta az indítványt és a határozat 1-7. pontját szótöbbséggel 

elfogadásra javasolja a testületnek, illetve egyhangúan támogatja, hogy határozati javaslat 8. 

pontjaként vegyék fel: „Az 1996. évi XXV. törvény 18. §. 2-3. bekezdésben leírtaknak 

megfelelő válságköltségvetés elkészítését a II. fordulós tervezéssel párhuzamosan a tervezett 

határidőre javasolják elkészíteni.” Fontosnak tartja, hogy a költségvetésben legyen forrás 

biztosítva a már elnyert európai uniós pályázatok önrészére. 

 

Török János bizottsági elnök 

 

Az Oktatási és Szociálpolitikai Bizottság megtárgyalta az indítványt és 2 nem szavazat és 3 

tartózkodás mellett nem hozott érvényes döntést. 

 

Sárándi István bizottsági elnök 

 

A Városfejlesztési Bizottság megtárgyalta az indítványt és 2 igen és 3 tartózkodás mellett nem 

hozott érvényes döntést. 
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Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

Elmondta, hogy a törvényi változások értelmében az ilyen nagyságú önkormányzatoknál kb. 

10 millió forint adóságot keletkeztető ügyletről lehet szó, ezt az összeget meghaladó 

döntésekhez kormányzati hozzájárulás is szükséges. Az önkormányzat lehetőségein túl mutató 

döntések közé tartozik a Sportcsarnok is. 

A 2011. évi CXCIV. törvény 10. §–a költségvetési tervezés szempontrendszerét tartalmazza. A 

törvény szerint: „Dologi kiadások esetében maximális takarékossággal, minden egyes tételt 

átvizsgálva kell az összegeket meghatározni, emelés elsősorban az ÁFA összegének változása 

miatt lehetséges.” Megjegyezte, hogy az elmúlt évi költségvetés kapcsán is erre tett javaslatot. 

Tavaly és most is arra tesz javaslatot, hogy a Pénzügyi Bizottság kapcsolódjon bele a II. 

fordulós költségvetés tervezésbe, a dologi kiadásokat vizsgálja át.  

Véleménye szerint a költségvetési tervezetet túlzott ingatlan értékesítéssel, túlzott 

hitelfelvétellel számol. 

A Sportcsarnokkal kapcsolatosan álláspontja az, hogy nem tudnak megegyezni a 

Takarékbankkal. Megjegyezte, hogy a Takarékbank gondatlanságából jogi problémák 

merültek fel, a Takarékbanknak nincs bejegyzett jelzálog joga a Sportcsarnokon, nincs opciós 

szerződésük. A birtokon belül jutás pereskedéssel érhető el, amelynek időtartalma 1-1,5 év 

lehet. Javasolta, hogy a Sportcsarnokot vegyék ki a tervezésből, és akkor térjenek rá vissza, 

ha a Takarékbank reális alternatívával áll elő.  

 

Ipari Park esetében elmondta, hogy a projekt megakadt. Megjegyezte, hogy januárban nem 

jelentek meg, jelenlegi információi alapján a partner március közepe, vagy vége körül 

várható. Elmondta, hogy nem jelezte a partner az elállását. Véleménye szerint kivárja a 

gazdasági helyzet hatásait, minden külföldi befektető így tenne. Elmondta, hogy a kiemelt 

beruházással kapcsolatosan több tárgyalást folytattak le az elmúlt hónapokban. 

Egyértelműsítették, hogy Heves opciós joga lejárt. Ha kiemelt állami beruházás lesz, akkor 

kijelölik azt a szervezetet, aki az ingatlanok felvásárlását és továbbadását megvalósítja. Heves 

várost az ingatlanok felvásárlása nem terheli, csak a 3,4 ha terület eladása. Elmondta, hogy 

2012. január 1-től az adójogszabály szerint az átminősítésből adódó ártöbblet 48 %-os 

különadóval sújtandó, vagyis a 2011. évben betervezetett nyereség felét már el is vinné a 

különadó. Véleménye szerint a költségvetési tervezet II. fordulójában már nem kellene 

szerepelnie, csak a 3,4 ha terület eladását kellene benne hagyni. 

 

Javasolta, hogy gondolják át a CKÖ költségvetését. A nemzetiségek jogairól szóló 2011. évi 

CLXXIX. törvényből kitűnik, hogy az önkormányzatnak miket kell biztosítani a CKÖ részére. 

Véleménye szerint a becsatolt CKÖ költségvetésből kizárólag a pályázati önrész és az 

útiköltség térítés a jogos igény, azaz összesen 370.000 Ft. 

 

A költségvetésből hiányolta a gördülő összesítő táblázatot, véleménye szerint a 8. sz. melléklet 

nem helyettesíti ezt. Kérte, hogy ha lehetséges a költségvetés II. fordulójára dolgozza ki a 

hivatal. 

 

A törvény értelmezése szerint csak refinanszírozási hitelt tud felvenni az önkormányzat, azaz a 

lejáró kb. 310 millió Ft helyett csak ugyanennyi hitelt lehet felvenni. Ez nem plusz 

kötelezettségvállalás, hanem refinanszírozási hitel, ezt a hitelmegújítást kellene véleménye 

szerint a költségvetés II. fordulójára betervezni. 

A költségvetés csak 2,9 millió munkabér hitelt tartalmaz, elmondta, hogy 2011. december 

hónapba az OTP kvázi megszüntette ezt a hitelezést, inkasszálta a számlát. Véleménye szerint 

ezt egy éven belüli likvidhitellel lehetne visszaállítani. 
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Elmondta, hogy a költségvetésben a köztisztviselői cafetériát minimális szintre tervezték, 

tudomása szerint ez 193.250 Ft/év. Elmondta, hogy ez számszerűleg nem szerepel a 

költségvetésben, kérte, hogy a költségvetés II. fordulójára ezt pótolják. 

Illetménykiegészítés kapcsán elmondta, hogy a középfokú végzettségűek esetében +20 %, a 

felsőfokú végzettségűek esetében +30 % az illetménykiegészítés. Szabó Sándor jegyző úr 

korábban elmondta, hogy a Ktv. szerint visszavonni nem lehet. Számításai szerint ez kb. évi 36 

millió forint pluszjuttatás a hivatal Ktv. alá eső dolgozóinak.  

A Ktv. 43. §. (4) bekezdésében foglaltak alapján a hivatalvezető, azaz a címzetes főjegyző 

egységesen csökkentheti a hivatal Ktv. alá eső dolgozóinak az illetményét. Javasolta, hogy a 

Ktv. alá eső dolgozók illetményét 10 %-al csökkentsék 2012. március 1-től, 2012. december 

31-ig. Számításai szerint ez a 2012. évben 15-18 millió forintos megtakarítást jelentene.  

Véleménye szerint a dolgozóknál még így is kb. 20 millió forint pluszjuttatás maradna és így 

elkerülhetővé válna egy újabb 5-8 fős létszámleépítés. 

Javasolta, hogy a képviselői tiszteletdíjakat is csökkentsék 10 %-al, ez kb. 3 millió forintos 

megtakarítással járna. 

 

Az intézmények átszervezése előtt kér egy pontos táblázatot a beérkező normák összegéről, 

ahol az adott intézmény és a hozzá beérkező normatívák pontosan láthatóak.  

Nem tudja elfogadni, hogy a HVNOI költségvetéséhez az önkormányzatnak kb. 350 millió 

forintot kell hozzátenni, mert kötelező feladat, az állam egyéb forrásokkal is finanszírozza, 

nem csak az oktatási normatívával. 

 

Az indítványban szerepel a Kempelen Tagiskola átadása a Kormányhivatalnak járási hivatal 

céljára.  Véleménye szerint, ha a járási hivatal nem a Városháza épületébe kerül, akkor az 

épület kiürül, problémát fog okozni a fenntartása. Javasolta, hogy a Kormányhivatalt 

pozícionálják arra, hogy a Városháza épülete a járási hivatalt is ki tudja szolgálni. 

 

A Zeneiskola átköltöztetésével kapcsolatosan nincsenek megalapozott számítások. Felhívta a 

figyelmet arra, hogy ehhez több millió forintos beruházást kellene végrehajtani egy olyan 

épületen, amely 2013. január 1-e után nem biztos, hogy Heves városé lesz. 

 

Egyetért a civil szervezetek és egyesületek támogatásának felülvizsgálatával. A 

rendezvénynaptár költségét a lehető legkevesebbre javasolja. A Hivatal protokoll költségét az 

első negyed évre 0-. Ft-ra javasolja, majd ezt követően felül lehet vizsgálni a lehetőségeket.  

Véleménye szerint mind a hivatali autó cseréje, mind az épületek felújítása ebben az anyagi 

helyzetben nem lehetséges. Javasolja, hogy ezeket vegyék ki a második fordulós költségvetési 

tervezetből.  

 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

Elmondta fontosnak tartja, hogy a költségvetés a hatályos jogszabályok alapján készüljön, 

külön-külön készüljön költségvetés az önkormányzat, a hivatal és az önállóan működő 

költségvetési szervek részére. Javasolta, hogy a felhalmozási bevétel oldalán csak a reálisan 

megvalósítható ingatlan értékesítés szerepeljen. Elmondta, hogy a vagyonleltárt 

tanulmányozta és a nyilvántartás szerint 238 db forgalomképes vagyontárgy van, amelynek 

nagy része belterületi beépítetlen terület, vagy külterületen lévő szántóföld. A forgalomképes 

vagyontárgyak nyilvántartási értéke 535 millió forint, ez egy becsült érték. A költségvetési 

tervezetben – eltekintve a svájci beruházástól - 573 milliós felhalmozási bevétel szerepel, ez 
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azt jelenti, hogy az összes forgalomképes vagyontárgyat el kellene adni a vagyonleltárban 

szerepelt érték felett. Ez teljesen irreális. 

Megjegyezte, hogy a működési kiadások negyede hiányzik, melynek kitöltését hitellel pótolnák. 

Elmondta, hogy jogszabály tiltja a túlzott hitelfelvételt működési célra. A struktúra átalakítási 

költségcsökkentési javaslatok csekélynek tűnnek a 600 millió forintos működési hiányhoz 

képest. A struktúra átalakítás nem a 2012. évben jelentene megtakarítást, hanem a későbbiek 

során.  

Elmondta, hogy az önkormányzat 20 millió forinttal egészíti ki a Zeneiskola költségvetését. 

Véleménye szerint ez a 20 millió forint nem jelentős kiadás, ahhoz a 727 millió forinthoz 

képest, amelyet az önkormányzatnak ebben az évben a bankoknak kell, hogy visszafizessen.  

Véleménye szerint a Zeneiskola Hevesen értéket képez, el tudja képzelni, hogy másik 

intézménybe kerüljön át költségcsökkentés miatt, azonban szeretné, ha nem hangsúlyoznák, 

hogy nem tartozik a kötelező feladatok közé.  

 

 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

Elmondta, hogy a költségvetési tervezetben az szerepel, hogy az 50 millió forintból, amelyet a 

város a kistérségi feladat ellátásra kap, 43,7 millió forint az Eötvös József Középiskoláé, és a 

fennmaradó 7,24 millió forint a Zeneiskola feladat ellátását segíti. Ehhez a 7,24 millió 

forinthoz jön a 20 millió forintos önkormányzati kiegészítés, illetve tudomása szerint térítési 

díj is van a Zeneiskolába. Kérte, hogy az intézményeknél pontos kimutatást kapjanak, ismerjék 

a tényleges összegeket. 

Az OTP banknak március végén lejár a számlavezetési szerződése. Jelenleg a számlavezető 

bankkal kapcsolatosan közbeszerzési eljárás van folyamatban. Megkérdezte, hogy 

amennyiben nem kapnak előnyös ajánlatot a közbeszerzési eljárás során, akkor az OTP 

bankkal kötött szerződést lehetséges-e határozatlan idejűvé módosítani.  

Azoknál az intézményeknél, amelyeknél nem egyensúlyi a költségvetés, hanem az 

önkormányzatnak ki kell egészíteni az intézmény költségvetését, azoknál el tudná képzelni, 

hogy az első 9 hónapban az intézmények a dologi kiadásoknak csak a 86 %-át kapnák meg. 

 

 

Balázs Ferenc alpolgármester 

 

Kérte Sveiczer Sándor tanácsnokot, hogy javaslatait írásban bocsássa a képviselő-testület 

rendelkezésére. Több gondolatával egyetértett. 

 

 

Török János bizottsági elnök 

 

Javasolta, hogy a költségvetés II. fordulójának előkészítését, a szerkezeti rendjének a 

kialakítását a Pénzügyi Bizottság végezze el. Véleménye szerint az ötletek nem vezetnek 

sehova sem, az ötletekkel majdnem megtakarítottak 100 millió forintot és összedöntötték a 

város struktúráját. Elmondta, hogy egy évvel ezelőtt megkérdezte Szabó Sándor főjegyző urat, 

hogy mennyi az város szállítói tartozása, akkor azt a választ kapta, hogy ez körülbelül 300 

millió forint, jelenleg a szállítói tartozások több mint 400 millió forintra tehetőek. 1,5 milliárd 

forint rendezetlenség van a költségvetés bevételi oldalán.  

Megjegyezte, hogy először találkozott olyan könyvvizsgálói jelentéssel, amely kijelentette, 

hogy ilyen irányba tovább nem lehet haladni. Véleménye szerint a 2012. évi költségvetés 

vezérelvei közé kell, hogy tartozzon a racionális gazdálkodás és a következetesség. Elmondta, 
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hogy a Zeneiskola sose hozott bevételt, véleménye szerint az sem fog, hogy Kormányhivatalt 

akarnak csinálni a Kempelen Tagiskolából, hiszen az állam nem azért racionalizálja a 

közigazgatást, hogy még több hivatalt állítson elő. 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Elmondta, hogy a 2011. évet úgy élték végig, hogy nem nyúltak hozzá az intézményi 

rendszerekhez, egyetértett a testület abban, hogy a Zeneiskolára és a középiskolára városi és 

kistérségi szinten is szükség van. 2011. évben minden közalkalmazott és köztisztviselő 

megkapta a bérét, mellette a város nyert európai uniós fejlesztési pályázatokat, melyek 

megvalósításának küszöbén állnak. Javaslat érkezett, hogy a költségvetés 

szerkezetátalakítását a Pénzügyi Bizottság végezze el, nem tudja, hogy egy bizottság hogy 

tudná elvégezni ezt a feladatot, véleménye szerint ezt a képviselő-testületi iránymutatás 

alapján a szakembereknek, a köztisztviselőknek a feladata.  

Sveiczer Sándor képviselőt kérte, hogy írásban küldje meg a képviselő-testület részére 

javaslatait.  

A Kempelen Farkas Tagiskola épületével kapcsolatosan elmondta, hogy az épület 

hasznosítására az egyik lehetőség az, hogy eladják, a másik az, hogy töltsék meg valamilyen 

tartalommal. Több tárgyalást folytatott ez ügyben.  Elmondta, hogy a kistérségi társulás 

beadott egy pályázatot, amely pozitív elbírálást nyert, Kistérségi Szolgáltatóház megnyitására 

182 millió forintot kapott. Javasolta, hogy ezt a 182 millió forintot fordítsa az állam a volt 

Kempelen Farkas Tagiskola épületének átalakítására és felújítására. Véleménye szerint ebben 

az épületben elférne a Kistérségi Szolgáltatóház és a Kormányhivatal. Megjegyezte, hogy B. 

alternatívaként felmerült a Városháza is a Kormányhivatal helyének. A minisztérium az elmúlt 

évben megtekintette a városháza épületét. A vizsgálat után kiderült, hogy ez az épület ebben a 

formában nem tudja ellátni a járási hivatali és a városi ügyek vitelét, tetőtér ráépítésével és 

az épület felújításával nyílna arra lehetőség, hogy a két hivatal a városháza épületében 

működjön. A járási hivatal helyéről nem az önkormányzat fog dönteni, az önkormányzat csak 

javaslatot tehet.  

Elmondta, hogy a testületi tagok részéről hiányolt kimutatásokat pótolják, a kéréseket a II. 

fordulóra teljesítik.  

A Pénzügyi Bizottság javaslatát be tudja fogadni, véleménye szerint már az elmúlt 8 

hónapban is úgy működtek, mintha válságköltségvetés lett volna. 

Javasolta, hogy a II. forduló előtt a benyújtott javaslatokat küldjék ki a testületi tagok részére, 

hogy a költségvetés II. fordulójában a költségvetési tervezetet már a módosításokkal 

kiegészülve véleményezhesse a Pénzügyi Bizottság. 

 

(Balázs Ferenc alpolgármester 17.40 órakor távozott a teremből a jelenlévő képviselők száma 

11 fő, 17.41 órakor visszaérkezett a terembe, a jelenlévő képviselők száma 12 fő.) 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

A Volksbank és az önkormányzat között kötött szerződés átütemezése kapcsán elmondta, hogy 

február elejével felmentették a Volksbank osztrák vezetését. Az új tulajdonos az orosz állami 

kézben lévő Sberbank. Magyarország tekintetében még nem neveztek ki új vezetőket, emiatt a 

szerződés átütemezésre még nem kerülhetett sor. 

Elmondta, hogy személyes egyeztetés során Füleki Tibor álláspontja az volt, hogy 90 millió 

forint ellenében az önkormányzatnak átadja a Sportcsarnokot. A legutóbbi rendkívüli ülés 

felhatalmazása alapján tett ajánlatot követően az igény módosult, a 90 millió forint mellett 
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még 78 millió forint és annak kamatai megfizetését kérte Füleki Tibor.  Javasolta, hogy a 

testület továbbra is ragaszkodjon azon álláspontjához, mely szerint 90 millió forint felett nem 

kíván- - a műszaki okok miatt – megállapodni a Styl Építő Zrt.-vel és a Heves Styl 

Sportcsarnok Kft.-vel. 

A Takarékbankkal kapcsolatos hitelszerződés lehetővé teszi a kötvénycserét. Javasolta a 

képviselő-testületnek, hogy tegyenek javaslatot a kötvénycserére a Takarékbank részére. 

Amennyiben a Takarékbank részéről erre vonatkozóan van fogadóképesség, akkor rendkívüli 

ülés keretében - a feltételek ismertében - tárgyalja meg a kötvénycserét a képviselő-testület. A 

kötvénycserével lehetőség nyílna az önkormányzat számláján lévő inkasszó levételére is, mely 

jelentősen javítaná az önkormányzat működőképességét.  

A Pénzügy Bizottság módosító javaslatát befogadta, Sveiczer Sándor tanácsnok javaslata a 

jegyzőkönyv mellékletét fogja képezni, illetve a képviselő-testület részére kiküldésre kerül. 

Megkérdezte, Török Jánost, hogy módosító javaslatát kívánja-e pontosítani, vagy továbbra is 

fenntartja.  

 

 

Török János bizottsági elnök 

 

A Pénzügyi Bizottság a költségvetés tervezése során közreműködő legyen. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérte, hogy pontosan jelölje meg a Pénzügyi Bizottság feladatát. 

 

 

Török János bizottsági elnök 

 

A költségvetés előkészítésében működjön közre a Pénzügyi Bizottság. Nézze át a hivatal által 

elkészített anyagot, az ülésen elhangzott javaslatok beépülését kísérje figyelemmel és 

ellenőrizze, vizsgálja meg az ötleteket. Elmondta, hogy 1,5 milliárd forint hiány keletkezett, 

ezt komolyan kellene venni.  

Megjegyezte, hogy Heves Város Önkormányzatának van egy Pénzügyi Bizottsága, amely az 

ülésen vitatkozik tíz percen át, vagy két órán át, hogy megfelelő-e a költségvetés. Véleménye 

szerint ezt komolyabban kellene venni. Elmondta, hogy a másik három bizottság csak a 

végszámokból értesül a történésekről. Véleménye szerint a Pénzügyi Bizottság a folyamat 

gazdája.  

 

 

Krusper Éva képviselő 

 

Elmondta, hogy az elmúlt évben a Pénzügyi Bizottság pontról-pontra megvizsgálta, hogy mit 

takarnak a számok. Támogatja, hogy a jelenlegi költségvetés kapcsán is vizsgálja meg a 

képviselő-testület pontról-pontra végig a költségvetést. A költségvetésben a képviselők látják a 

számokat, de szeretnék tudni, hogy mit gondol mögé a hivatal. Véleménye szerint a 

táblázatokat nem csak a Pénzügyi Bizottságnak kellene megtárgyalni, hanem az összes 

képviselőnek. 
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dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

Elmondta, hogy a bankoknak 727 millió forintot kellene visszafizetni, 300 millió forintot a 

lejárt határidejű számlákra kellene kifizetni, ez 1 milliárd forint. A működési bevétel nem 

fedezi a működési kiadást. Természetesen a költségvetés tervezése során részt vesz 

közreműködőként a Pénzügyi Bizottság. Azt kellene megmondani, hogy azt az 1 milliárd forint 

adósságot, hogyan szorítsák bele a költségvetésbe. A jelenlegi helyzet messze van az 

egyensúlyi költségvetéstől. A jelenlegi helyzet miatt javasolta a Pénzügyi Bizottság azt, hogy 

készüljön válságköltségvetés. 

 

 

Török János bizottsági elnök 

 

Megkérdezte, hogy akkor a Pénzügyi Bizottságra nincs is szükség, elég annyi, hogy készüljön 

válságköltségvetés. A költségvetést a szakemberek, hivatali dolgozók a munkaidő végéig, mint 

házi feladatot csinálgatják. A város ez alapján működik. Véleménye szerint iránymutatást 

kellene adni ehhez a Pénzügyi Bizottságnak. Visszavonja javaslatát. A költségvetési tervezetet 

nem tartja költségvetésnek, egyértelmű lehet mindenki számára, hogy fog szavazni a 

költségvetés elfogadása kapcsán. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Az I. fordulós költségvetésnek az volna a feladata, hogy irányt szabjon a végleges költségvetés 

kialakítása érdekében. Elmondta, hogy a képviselők testületi ülések és bizottsági ülések 

alkalmával is tehetnek módosító javaslatot. Az elhangzott vélemények alapján javasolja, hogy 

mielőtt véglegesítésre kerülne a II. fordulós költségvetési anyag, azelőtt a képviselő-testület 

egy informális ülésen véleményezze, még mindig lehetnének egyéni módosító javaslatok. Ez 

alapján kerülne kiküldésre a második fordulós anyag. 

Véleménye szerint sok a bizonytalanság, ha egyik bankkal kapcsolatban sem sikerül 

megegyezni, úgy borulhat az egész költségvetés. Támogatja a Pénzügy Bizottság módosító 

javaslatát, mely szerint készüljön válságköltségvetés. 

 

 

Török János bizottsági elnök 

 

Amennyiben ez a folyamat eredményre vezet, akkor támogatja. 

 

 

dr. Balázs Éva irodavezető 

 

Elmondta, hogy a költségvetés tervezete nem a hivatal által beleértett sorokból áll. A 

költségvetés kötelező jogszabályi előírásoknak megfelelően készül. Elmondta, hogy kollégái 

nem a munkaidő végéig dolgoztak a költségvetésen az elmúlt időszakban, mindent megtettek 

azért, hogy a jogszabályi előírásnak eleget téve a költségvetési tervezetet a képviselő-testület 

elé terjesszék. Véleménye szerint a költségvetés soronkénti átnézésére a képviselőknek volt 

lehetőségük, minden bizottság tárgyalta a tervezetet külsős szakemberekkel.   
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Török János bizottsági elnök 

 

A hivatali munkatársaktól elnézést kért, amennyiben megsértette őket. Elmondta, hogy a város 

költségvetésében felhalmozott hiányt nem a testületben ülő 12 ember követte el.  

 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

Ezzel szemben Török János bizottsági elnök a Pénzügyi Bizottsággal akarja rendbe tetetni a 

költségvetést. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

A Pénzügyi Bizottság módosító javaslatát befogadta. Sveiczer Sándor tanácsnok által 

megfogalmazott javaslatokat megvizsgálja a hivatal, a hiányolt táblázatok elkészülnek a 

költségvetés II. fordulójára. Török János javaslatát annyiban módosítaná, hogy mielőtt ezek a 

módosítások is elkészülnének, illetve mielőtt a testület tagjai költségvetés II. fordulóját 

megkapnák, azelőtt tartsanak egy informális ülést.    

 

Kérte a Képviselő-testület tagjait, hogy szavazzanak a módosított határozati javaslatról, mely 

tartalmazza a Pénzügyi Bizottság javaslatát a válságköltségvetés készítésére, illetve a 

Sveiczer Sándor tanácsnok által megfogalmazott javaslatokat, valamint a Török János 

bizottsági elnök és Csáki Zsigmond polgármester által közösen megfogalmazott javaslatot, 

mely szerint a testület a költségvetés II. fordulós tárgyalása előtt informális ülésen 

véleményezzék a tervezetet.     
 
 

Heves város Önkormányzat Képviselő-testülete 9 igen szavazattal és 3 tartózkodás mellett a 

következő határozatot hozta: 

 

 

16/2012. (II. 16.) önkormányzati határozat 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a 

2012. évi költségvetés I. fordulós tervezetét és a nagy összegű, 

kezelhetetlen hiány csökkentése és a Város működőképességének 

megőrzése érdekében az alábbi határozatot hozza, melyeket a II. 

fordulóra készítendő költségvetés tervezésénél figyelembe kell 

venni: 

 

1. Az intézményi működési bevételek teljes körű tervezése, 

számbavétele. a rendelkezésre álló teljesítési adatok 

alapján. A teljesítési adatoktól való eltérést írásban 

szükséges indokolni kell, ahol lehet a bevételek növelésére 

kell törekedni. 

2. Az intézményekben és a Polgármesteri Hivatalban az év 

közben elért többletbevétel felhasználásánál alapelv, hogy 

az igazolt többlet költségek levonása után fennmaradó 

összeg kizárólag a hiány csökkentésére fordítható. 



63 

 

3. A Styl Zrt-vel és a Takarékbank Zrt-vel a Sportcsarnokról 

történő végleges megállapodás hiányában nem lesz 

kezelhető a 2012. év pénzügyileg. 

4. Az új bankszámlavezető pénzintézet kiválasztásánál a 

lejáró hiteleink megújítása kardinális kérdés, a hiteleinek 

megújítása hiányában szintén nem lesz kezelhető a 2012. 

év pénzügyileg. 

5. Heves város növekvő működési hiánya elengedhetetlenné 

és sürgőssé teszi az intézményi struktúra jelentős 

átalakítását: 

5.1.Közoktatási feladatellátás, alapfokú oktatás, középfokú 

oktatás, Zeneiskola 

Az alábbi lehetőségek megvizsgálása: 

- Zeneiskola működése a Körzeti Tagiskolában, 

- Benedek Elek Általános Iskola épületét nem 

kívánjuk üzemeltetni. A továbbiakban helyet 

biztosíthat számára a Kempelen Farkas általános 

tagiskola épülete, amelynek hasznosítására a másik 

alternatíva a Kormányhivatal elhelyezésének a 

biztosítása. 

5.2.Közművelődés –Gyermekház, Sakkmúzeum, Könyvtár, 

Gyermekkönyvtár fenntartása, működtetése 

Az alábbi lehetőségek megvizsgálása: 

- a könyvtár a zeneiskola helyére (felnőtt + 

gyermekkönyvtár együtt kezelhető lenne), 

- a könyvtár jelenlegi épülete pedig értékesíthető 

lenne. 

- Helytörténeti kiállítóhely + sakkmúzeum 

működtetését a jelenlegi formájában meg lehetne 

szüntetni, és a sakkmúzeum épületét egyéb módon 

lehetne hasznosítani (CBA részére ajánlat tétele) 

5.3.Pensió Kft a közétkeztetést látja el városunkban, ehhez 

képest több mint 100 millió forinttal tartozunk neki. 

Problémás, hogy korábban már indított ellenünk 

adósságrendezési eljárást, a kérdést a tartozás nagysága, és 

a szolgáltatás jellege miatt mindenképp kiemelten kell 

kezelni. 

6. A Polgármesteri Hivatal költségvetésében tervezett nem 

kötelező feladatellátáshoz kapcsolódó kiadások a 

legszükségesebb mértékre történő csökkentése – civil 

szervezetek, egyesületek támogatása, testvérvárosi 

kapcsolatok, adható szociális juttatások stb. 

7. A felhalmozási kiadások forrásainak biztosításához a 

forgalomképes ingatlanjaink hasznosíthatóságának újbóli 

felmérése szükséges. 

8. A 2012. évi költségvetési tervezettel együtt az 1996. évi 

XXV. törvény 18. §. 2-3. bekezdésben leírtaknak megfelelő 

válságköltségvetés készítése, testület elé terjesztése.  
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9. Sveiczer Sándor tanácsnok írásban tett javaslatainak 

megvizsgálása, javaslatok figyelembe vétele a költségvetési 

tervezet összeállításánál. 

10. A költségvetés tervezetének beterjesztése előtt informális 

ülésen történő véleményezése. 

Felelős: Szabó Sándor jegyző 

Határidő: 2012. március 12. 

 

 

 

4./ napirendi pont tárgya: Sürgősségi indítvány értékpapír étékesítésből származó bevétel 

felhasználásának engedélyezéséről 

 

Beterjesztő: Csáki Zsigmond polgármester 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Szóbeli kiegészítés nem hangzott el. 

 

 

Hozzászólások 

 

 

dr. Nagy Sándor bizottsági elnök 

 

A Pénzügyi Bizottság tagjai az indítványt és a határozati javaslatot elfogadásra javasolják a 

testületnek. 

  

 

Sveiczer Sándor tanácsnok 

 

Fennáll az inkasszó lehetősége, amennyiben ez az összeg átvezetésre kerül az önkormányzat 

számlájára? Elmondta, hogy a Magyar Államkincstártól alszámlára érkező összegek 

tekintetében a bank nem élhet inkasszóval.  

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

A pályázatok támogatási összegeihez alszámlák nyitására került sor, ezért nem érinti az 

inkasszó ezeket az összegeket. Kérte Szabó Sándor jegyző urat erősítse meg, hogy az 

értékpapír értékesítésből származó bevételt nem veszélyezteti az inkasszó. 

 

 

Szabó Sándor jegyző 

 

Megerősítette, hogy nem veszélyezteti. 

 

 



65 

 

Kis Tamás képviselő 

 

Elmondta, hogy ezt az összeget azért tették félre, hogy szükség esetén felhasználják. Korábban 

arról is szó esett, hogy ez talán az Újtelepi Óvoda- Bölcsőde pályázatához önrészként 

szolgálhat. Úgy látszik, hogy ennek felhasználására előbb kerül sor, mivel a bérek kifizetését 

fontosabbnak tartja a testület. Jelezte, hogy érintettsége miatt nem kíván részt venni a 

szavazásban.  

Elmondta, hogy az indítványban szó esik arról, hogy az adóbevételből kívánják ezt az összeget 

visszapótolni. Megkérdezte, hogy az adóbevételt az inkasszó veszélyezteti-e. 

 

 

dr. Balázs Éva irodavezető 

 

Elmondta, hogy ezt az összeget vissza szeretnék pótolni a márciusban befolyó 

adóbevételekből, hogy a beruházás megvalósulhasson. 

Az inkasszó nem érinti az adóbevételeket, mivel meghatározott célokra, meghatározott 

adónemekből, meghatározott alszámlákra érkeznek ezek a bevételek. 

 

 

Csáki Zsigmond polgármester 

 

Kérte a Képviselő-testület tagjait, hogy szavazzanak határozati javaslatról. 
 

Heves város Önkormányzat Képviselő-testülete 9 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett – 1 fő 

nem vett részt a szavazásban - a következő határozatot hozta: 

 

 

17/2012. (II. 16.) önkormányzati határozat 

 

Heves Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

engedélyezi az SPB Befektetési Zrt-nél vezetett 

értékpapírszámlákon még rendelkezésre álló értékpapír 

értékesítésből befolyt 15 614 343, - Ft felhasználását 

likviditási helyzetünk javítására a március havi 

adóbevételekből való visszapótlási kötelezettség mellett. 

 

Felelős: Csáki Zsigmond polgármester és Szabó Sándor 

jegyző 

Határidő: 2012. március 31. 

 

 

 

 

Krusper Éva képviselő 

 

Elnézést kér a hivatal dolgozóitól, nem akart senkit megsérteni. Felelősségteljes döntést 

kívánt hozni, ezért kérte a sorok átnézését. 
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Csáki Zsigmond polgármester 

 

Elmondta, hogy vitatkozhatnak 100.000-200.000 forint megtakarításokon, de az nem oldja 

meg a problémát, struktúra átalakításon kell gondolkodni, vagy pénzügyi helyzetet kell 

teremteni. A Képviselő-testület a politikai döntéshozó, a hivatal pedig a jogszabályok alapján 

végrehajtja a döntéseket. Elmondta, hogy nem a köztisztviselő feladata eldönteni, hogy 

legyen-e Zeneiskola vagy sem. 

 

 

Egyéb indítvány, hozzászólás nem lévén Csáki Zsigmond polgármester a képviselő-testület 

ülését 18 órakor 16 perckor bezárta.  

 

 

 

Kmf. 

 

 

 

 

 

 

        Csáki Zsigmond     Szabó Sándor 

          polgármester címzetes főjegyző 
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A Képviselő-testület 2012. február 16–i rendkívüli ülésének szavazási eredményei 

 

Napirend előtti: napirend elfogadásáról szavazás 
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1. napirendi pont: Szavazás a Zenekultúra Fejlesztéséért Alapítvány megszüntetéséről 
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2. napirend: Szavazás az Eötvös József Középiskola, Szakiskola és Kollégium fenntartó 

váltásáról  
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3. Szavazás Heves Város Önkormányzata 2012. évi költségvetésének elfogadásáról (I. 

forduló) kiegészülve a következő módosításokkal: a Pénzügyi Bizottság által megfogalmazott 

módosító javaslatról, mely szerint készüljön válságköltségvetés, illetve a Sveiczer Sándor 

tanácsnok által megfogalmazott javaslatokról, illetve a Török János képviselő és Csáki 

Zsigmond polgármester által közösen megfogalmazott javaslatról, mely szerint a testület a 

költségvetés II. fordulós tárgyalása előtt informális ülésen véleményezzék a tervezetet.   
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4. napirendi pont: Szavazás az értékpapír értékesítésből származó bevétel 

felhasználásának engedélyezéséről 

 

 

 
 


